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Írásbeli választ igénylő kérdés

Kövér László,
az Országgy űlés elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr. !

Az Alaptörvény 7 . cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi
V1. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok

benyújtani

Lázár János Miniszterelnőkséget vezető miniszternek

„Miért állnak a TÁMOP 2 .4.5-12/1-8 pályázat kifizetései? ”

Tisztelt Miniszter Úr !

Az NFÜ 2012 márciusában hirdette meg ,A munka és a magánélet összehangolását segít ő
helyi és munkahelyi kezdeményezések támogatása" elnevezés ű, TÁMOP 2.4.5-12/1-8
pályázatokat. A pályázatok célja alternatív nappali gyermekellátó intézmények, céges é s
intézményi szolgáltatások, helyi innovatív projektek támogatása volt, 8 milliárd forinto s
keretösszeggel .

Tavaly novemberben olyan információkat kaptunk nyertes pályázóktól, hogy még mindig
nem indultak meg a kifizetések. Ezért 2013 végén közérdekű adatkéréssel fordultunk Lázár
János államtitkárhoz, azt tudakolva, hogy történt-e már kifizetés a pályázat keretében, és ha
igen, hány pályázó esetében és mekkora összegben. Azt a választ kaptuk, hogy a
rendelkezésre álló 8 milliárd forint egyötöde körüli összeget, 1,5 milliárd forintot fizettek k i
eddig a pályázóknak, azaz 6,5 milliárd forint bent ragadt .

Mivel intézkedés tudomásunk szerint ezek után sem történt, 2014 . január végén írásbel i
kérdést adtunk be a beragadt TÁMOP 2.4.5-12 pályázati pénzek ügyében . Februári
válaszában Lázár János Miniszterelnökséget vezető államtitkár már azt írta, hogy „a
konstrukcióra immár megemelt keretösszeg áll rendelkezésre, összesen 10,4 milliárd forint ,
éppen azért, mert a kiírás rendkívül népszer ű volt és úgy határozott a Kormány, hogy



forrásátcsoportosítással tovább b ővíti a pályázat keretösszegét. A szerződéskötés kapcsán is
annak gyorsulásáról tudok beszámolni : már közel 200 kedvezményezett összesen 5,1 milliár d
forintnyi összegre rendelkezik érvényes és hatályos szerz ődéssel, a megítélt támogatással
rendelkezők száma pedig ennek duplája ."

Februárban a pályázók értesítést kaptak arról, hogy hamarosan kifizetik a megítélt
támogatásokat. Júliusban viszont arról számoltak be, hogy még mindig nem kötötték me g
velük a támogatási szerződéseket. Az egyik pályázó az EMMI támogatáskezelőjétől tudta
meg, hogy lényegében minden 1211-es pályázat leállt az átszervezések miatt, senkivel ne m
kötnek támogatási szerződést. A pályázók attól félnek, hogy kifutnak az időből, mert 2015.
december 31-ig le kell zárniuk a projektet, miközben annak megvalósulási ideje min. 1 8
hónap .

Azért is érthetetlen a két éves késlekedés, mert maga a kormány is elismerte korábban, hog y
nagy szükség van a gyerekek napközbeni elhelyezését biztosító alternatív formákra is, hisze n
a bölcsődeépítések ellenére azok továbbra is 130 százalékos kihasználtsággal működnek, a
korosztály csupán kilenc százalékát ellátva . Ha nincs elég bölcsőde, vagy más nappali
gyerekellátási intézmény, akkor a kisgyerekes nők munkába állására sincs reális esély.

Mindezek miatt az volna a kérdésem Miniszter úrhoz, hogy

miért állnak a TÁMOP 2 .4.5-12/1-8 pályázat kifizetései ?
hány nyertes pályázóval — ideértve a támogatott tartaléklistás pályázókat is - történ t
már szerződéskőtés és milyen összegben ?

- mekkora összeget tesznek ki az eddigi kifizetések?
- milyen intézkedéseket tesz annak érdekében, hogy haladéktalanul megtörténjenek a

szerződéskötések, még szeptember előtt?

Részletes válaszait előre is köszönjük!

Budapest, 2014 . július 17.

Tisztelettel,

Dr. Szél Bernadet t
LMP
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